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УСЛУГИ ФИНАНСОВОГО ПОСРЕДНИЧЕСТВА, 

ИЗМЕРЯЕМЫЕ КОСВЕННЫМ ОБРАЗОМ В СНС РЕСПУБЛИКИ 

МОЛДОВА 
  

      В этой статье указывается роль Системы Национальных Счетов ( 

СНС ) в экономике, описаны новые коррективы СНС 2008 года, уделенно 

особое внимание расчету услуг по финансовому посредничеству, измеряемых 

косвенным образом (УФПИК) в соответствии с методологией СНС 1993 года 

и СНС 2008 года. Разграничивается распределения УФПИК по видам 

экономической деятельности и институциональным секторам. 

Анализируются преимущества перехода на новый метод расчета УФПИК, а 

так же специфика расчета УФПИК в статистике Молдовы. Выясняется 

преимущества перехода к новой методике расчета УФПИК. Методология 

исследования основана на традиционных методах исследования - научная 

абстракция, аналогия, анализ и синтез данных. 
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 FINANCIAL INTERMEDIATION SERVICES INDIRECTLY 

MEASURED ACCORDING TO SNA  IN THE REP. OF MOLDOVA  

 

In this article is specified the role of SNA in the economy, there are 

described new adjustments of the SNA 2008, focusing on FISIM calculation 

according to SNA 1993 and SNA 2008 methodologies. Thus being mentioned the 

specific allocation of FISIM both by economic activities and institutional sectors, 

which are the advantages of switching to a new method of calculation of FISIM 

and which are the informational datasource of performing these calculations. The 

research methodology was based on traditional research methods and techniques – 

scientific abstraction, analogy, analysis and synthesis of data.  

Keywords:  System of National Accounts represents production, 

intermediate consumption, gross value added, financial intermediation services 

indirectly measured, interest, credit, institutional units, the nonfinancial 

corporations, the financial corporations, government sector. 


